
     

  

 
Menighedsrådsmøde tirsdag den 14. juni  2022 
 
Mødet afholdes i Sognehuset kl. 18.30 – 21.30 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Deltagere:  
Bjarne Brisson Fritzbøger (fm),  Jan Nielsen (kv), 
Dorthe Fried Pedersen(kp/ks), Vita Fischer, Birgitte 
Steen,  Birgitte Jakobsen, Thea Holm Larsen, Anders 
Arleth, Lene B. Floris, Torben Gårskær, Lise V. 
Lorentzen, Hanne Norre 
Hanne Mejlhede(sp), Michael Rosendal (sp), Gunder 
Gundersen(sp), Lene Lorentzen (m.rep), 
 
Afbud: Vibeke Beierholm 
 
Fraværende uden afbud:   
Bruno Madsen, Marianne S. Kristensen 

Punkt  Referat Punkt 

345.  Beslutningspunkt 
Godkendelse af dagsorden 
 

Ad 345 
Godkendt 

346.  Orienteringspunkt 
Meddelelser fra formanden og FU 
 

Ad 346 
Kirkeværgen og formanden har deltaget i 
Landsforeningens årsmøde. 
 
Der forventes et lovforslag til efteråret om justering 
af rammerne af folkekirkens lokale økonomi, ikke 
flere penge, men bl.a. en mere fleksibel 
budgetproces. Vores budgetudvalg inddrages i evt. 
høringssvar. 
 
Der opfordres til, at man tilmelder sig brugerpanel 
vedr. brug af DAP. 
 
Kirke- og kulturministeren holdt tale, og roste det 
folkevalgte demokrati 
 
Der er nedsat en gruppe, der arbejder med skiltning i 
organisationen. 
 
Der er kommet en henvendelse fra et MR-medlem 
om opdatering og opbevaring af personaledata. Der 
pågår en opdatering og gennemgang af vores 
personaledata. Der vil komme en uddybende 
redegørelse på MR mødet i SEP. 
 
Medarbejderrepræsentation i udvalgene kan 
forelægges på augustmødet, hvor vi også forelægger 
mulig diskrepans mellem kommissorier og antal 
udvalgsmedlemmer. 



 
Der er kommet en henvendelse fra onsdagscafeen 
om hynder til stolene i Sognehuset. Det er  optaget 
som budgetønske i 2023 til provstiet. 
 
Seniorklubben fra Frelsens Hær på Nørrebro 
kommer på deres sommerudflugt og drikker kaffe i 
sognehuset den 21. juni. 
 
 

347.  Beslutningspunkt 
Genemgang og godkendelse af foreløbigt budget 
bidrag 2023 
 
Bilag 1 
 

Ad 347 
Kassereren er af Provstiet blevet gjort bekendt med, 
at det foreløbige budget ikke skal fremlægges og 
godkendes af MR – det er alene anlægsønsker, der 
skal fremsendes. 
 
De indkomne anlægsønsker blev gennemgået og 
vedhæftes referatet. 
Det fremsendte bilag 1 er så blot en orientering om, 
hvad budgetudvalget skal arbejde med frem til 
godkendelsen af det endelige budget, der skal 
afleveres 15. september 2022 
 
Der laves en prioritering af anlægsønskerne – 
områdelederne bedes komme med en prioritering af 
anlægsønskerne, der fremsendes til budgetudvalget 
til behandling i Budgetudvalget 28. juni 2022.  
Punktet genoptages på august mødet. 
 

348. Beslutningspunkt 
AMUSU opfordrer til, at medlemmerne af 
lederteam deltager i MR møderne uden stemmeret 
 

Ad 348 
Der blev stillet spørgsmål til om det er lovligt, at 
udvide MR med flere medlemmer. 
Tidligere har administrationschefen deltaget i MR-
møder som referent. 
Det besluttes, at punktet udskydes, således, at det 
kan undersøges i Provsti og Landsforeningen, 
hvorvidt det er lovligt. Formanden tager kontakt. 
 

349. Beslutningspunkt 
Omkontering af budgetønske kr. 30.000 fra – 
gardiner til kontoret til indkøb af støvsuger til 
kapellet 
 

Ad 349 
MR beslutter efter enstemmig afstemning, at der 
indkøbes støvsuger og indkøb af gardiner udsættes 
til senere. 

350. Beslutningspunkt 
Ønske fra kirkegården om ikke længere at grave 
kistegrave i dobbelt dybde 
 
Forklaring og argumentation kan læses i referatet 
fra AMUSU 
 

Ad 350 
MR beslutter, at ønsket fra kirkegården godkendes – 
kirkegårdsvedtægten skal derfor ajourføres og 
efterfølgende godkendes i Provstiet. 
 
 
 
 
 
 



 

351. Beslutningspunkt 
Udlån af altertavle til SMK i perioden 11.2 – 28.5 
2023 – det er endnu ikke oplyst, hvornår 
nedtagelsen af altertavlen påbegyndes. 
 
Det foreslås, at Kunst- og udsmykningsudvalget i 
samarbejde med formanden arbejder videre med 
det fremsendte materiale. 
 

Ad 351 
Menighedsrådet godkender at arbejdet fortsættes i 
Kunst- og udsmykningsudvalget i samarbejde med 
formanden. 

352. Orienteringspunkt 
Præsteansættelse (50%) 
Orienteringsmøde 
 

Ad 352 
Der holdes orienteringsmøde med provsten tirsdag 
den 21. juni 2022, kl. 14.00 i Skt. Nikolai. 
 
Formanden kontakter Provsten, for at få fremsendt 
ansøgningerne, så de kan gennemlæses inden det 
orienterende møde. 

353. Orienteringspunkt 
Ukrainercafe 
 

Ad 353 
Vi har et rigtigt godt samarbejde med Røde Kors. 
Der var et rigtigt pænt fremmøde i søndags. 
Der blev bl.a. efterspurgt et besøg i kirken. 
Cafeen holder sommerlukket i juli. Evt. fortsættelse 
af cafeen sker i samarbejde mellem MR og Røde 
Kors. 
 

354. Orienteringspunkt 
Orientering fra Krematoriets Interessentselskabs 
generalforsamling 
 

Ad 354 
Der henvises til forrige MR mødes orientering. 
Formanden sender det skriftlige referat rundt. 

355. Beslsutningspunkt 
Det udvidede lederteam beder menighedsrådet 
om at genoverveje afgørelsen om 
medarbejderrepræsentantens mulighed for at 
afspadsere timer, der er optjent ved deltagelse i 
MR møder og orienteringsmøder. 

Ad 355 
Der udtales undren over, at det udvidede lederteam 
beder om at få punktet op igen, når der er truffet en 
beslutning. Og har FU gennemtænkt, at punktet 
genoptages uden at der er nye oplysninger. 
Formanden oplever, at der er nyt i sagen, idet 
medarbejderne og lederteam kraftigt opfordrer til, 
at sagen genoptages. 
Det er i gennem længere tid været 
medarbejderrepræsentantens opgave at orientere 
medarbejderne om menighedsrådsmøderne. 
 
Ved at bede om, at et punkt genoptages så 
underkendes menighedsrådets beslutning. 
 
Medarbejderrepræsentantens deltagelse i MR-
møder er medarbejdernes eneste talerør til 
menighedsrådet 
 
Lederteam mener, at medarbejderrepræsentanten 
har en vigtig funktion i kommunikationen til 
medarbejderne. Lederteam respekterer til fulde MR  
afgørelse, men beder om at MR genovervejer deres 
afgørelse. 



 
”Der stemmes om følgende ved håndsoprækning: 
MR beslutter, at ledergruppen afgør 
medarbejderrepræsentantens arbejdsmæssige 
vilkår”. 
 
4 stemmer for 
10 stemmer i mod 
1 undlader at stemme. 
 
Således er MR beslutning fra sidste møde gældende. 

356 – Beslutningspunkt 
FU foreslår, at der under punktet ”orientering fra” 
fremsendes talesedler fra de nævnte, således at 
punktet gøres mere smidigt. 
 

Ad 356 
Menighedsrådet beslutter, at orienteringen fra alle 
under punkt 359 samt formanden fremsendes til 
sekretæren, så det kan skrives ind i dagsordenen. 

357 – Beslutningspunkt 
Godkendelse af den ønskede ændring i 
embedsboligen. 
 
Provstiudvalget godkender, at der kan blændes en 
dør i køkkenet og, at der fjernes en radiator. 
 
PU gør opmærksom på bygningskonsulentens 
anbefaling: ”Med fjernelse af radiatoren, vil det 
efterfølgende være muligt at tilslutte en 
højtsiddende konvektor, hvis det skulle vise sig, at 
en efterfølgende beboer ikke kan holde varmen i 
køkkenet”. 

Ad 357 
 
Menighedsrådet godkender den ønskede ændring i 
embedsboligen. 

358  – Beslutningspunkt – punktet er et 
orienteringspunkt 
 
Referater fra: 

1. AMUSU – bilag 2 
 
 
 
 
 
 
 

2. Budget udvalg – bilag 3 
3. Aktivitetsudvalg 
4. Kommunikationsudvalg  
5. Kunst- og udsmykningsudvalg – bilag 4 
6. Bygningsudvalg – Bilag 5 
7. Kirkegårdsudvalget bilag 6a, 6b 
8. Renoveringsudvalget  
9. IT-udvalget  
10. Ad-Hoc udvalg vedr. Arkiv – bilag 7 

 

Ad 358 
 
 
 

1. For at sikre kontinuitet og rimelige 
arbejdsgange bør udvalgsønsker om 
medarbejderbistand gå gennem 
områdelederne. MR følger AMUSU’s 
indstilling om, at tilbuddet afgøres i 
ledelsesteamet. Opfølgning på alarmer er en 
sag for Bygningsudvalg. 

 
2. Torben tager forbehold for referatet 
3. IAB 
4. IAB 
5. IAB 
6. Nyeste referat fra bygningsudvalg mangler, 

men er fremsendt til sekretæren 
7. IAB 
8. IAB 
9. Møde i juni 
10. IAB 

 

359 - Orienteringspunkt Ad 359 



Orientering fra: 
1. Præster 

 
 
 
 
 
 

2. Ledelse 
 

3. Kasserer 
4. Kontaktperson 
5. Kirkeværge 
6. Medarbejderrepræsentant  

 

 
1. Hanne IAB, Michael IAB, Gunnar: jeg overtog 

en forening med et meget langt navn og en 
del penge. Der arbejdes på, at ændre 
benævnelsen. Foreningen vil gerne have, at 
at kirkerne i Holbæk Kommune kan være 
medlem af med henblik på at lave diakonalt 
arbejde. 

2. Der er sikret korrekte opbevaring af 
personale mapper. 

3. IAB 
4. IAB 
5. Der indhentes tilbud jfr. tidligere nævnt. Der 

er stadig problemer med at huske at sætte 
alarmerne til. Der er forsøgt at slå dørene 
ind på toiletterne på Nikolai kirkegård 

6. Der er ønske fra medarbejderne om, at de 
bliver orienteret mere ens fra deres 
respektive ledere. Medarbejderne vil gerne 
have en form for festligholdelse af den nye 
struktur 
 

360 
Eventuelt 

Ad 360 
Hanne spørger til, hvornår der er planlagt 
bygningssyn af embedsboligen – det er ikke fastlagt 
endnu. 
 
Der hænger en havareret kirkebøsse i sideskibet – 
den skal tages ned. 
 
Hvornår har kirkeskibet sidst været nede for at blive 
renoveret – Michael undersøger det. 

Referent: Dorthe Fried Pedersen 
 
 
 
 
 


